
 
10-03-23 

Provincie, pak meer regie op de ruimtelijke 

ordening en zorg voor je bedrijventerreinen 
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Het Westelijk Havengebied. De ongebreidelde transformatie van bedrijventerreinen naar 

woongebieden veroorzaakt een flink tekort aan vestigingslocaties voor bestaande en nieuwe 

bedrijven, stellen Kees Noorman en Friso de Zeeuw.© Peter Schat 

Met het oog op de komende Statenverkiezingen doen ondernemers een beroep op de politiek 

om niet alle bedrijventerreinen om te bouwen tot woonwijk. Namens hen klimmen Kees 

Noorman, directeur Oram, de ondernemersvereniging in de Amsterdamse Regio en Friso de 

Zeeuw, voorzitter Economisch Forum Holland boven Amsterdam in de pen. Ze schreven 

onderstaand opiniestuk. 

„Bij de komende verkiezingen voor Provinciale Staten plaatsen alle politieke partijen de bouw 

van woningen hoog op de agenda. In Noord-Holland zou ongeveer de helft van die 185.000 

nieuwe woningen moeten verrijzen op bestaande, vaak goedlopende bedrijventerreinen. 

De ongebreidelde transformatie van bedrijventerreinen naar woongebieden veroorzaakt een 

flink tekort aan vestigingslocaties voor bestaande en nieuwe bedrijven. Kantoren zijn er 

genoeg, maar niet iedereen werkt in een kantoor en dat moeten we ook niet willen. 



Het georganiseerde bedrijfsleven in heel Noord-Holland vraagt aandacht van het nieuw te 

vormen provinciebestuur voor dit probleem. Bedrijven zorgen niet alleen voor 

werkgelegenheid en economische dynamiek, maar spelen ook een maatschappelijke rol als 

stage- en opleidingsplek, sponsor van lokale sportclubs en leverancier van vrijwilligers voor 

de brandweer. 

De situatie is in de regio Amsterdam het meest nijpend. Het aanbod bedrijventerrein krimpt 

terwijl juist grote behoefte bestaat aan extra m2 bedrijventerrein voor nieuwe bedrijven en 

uitbreiding van bestaande ondernemingen. Alleen al voor de hoofdstad zelf gaat het tekort 

oplopen tot 150 ha. 

Verhuizen van bedrijven, vooral ondernemingen die geur, geluid of stof produceren, blijkt in 

de praktijk een hels karwei. Waar moeten ze heen? Gemeenten kunnen bedrijven vaak niet 

binnen hun eigen grenzen huisvesten. Maar ook naburige gemeenten hebben geen locaties 

beschikbaar. Tijd voor actie van de provincie. 

Het provinciebestuur van Noord-Holland - als overheid met een bovenlokaal, regionaal 

perspectief - moet zijn verantwoordelijkheid nemen. In het jargon heet dat: ’de regierol 

pakken’. In onze visie gaat de provincie vaker gebruik maken van de aanwijzing van bepaalde 

terreinen tot ’bovenlokaal bedrijventerrein’. Dat kan met toepassing van ’instructieregels’. 

Voor het havengebied rond het Noordzeekanaal heeft de provincie al zo’n instructieregel 

geïntroduceerd: het Noordzeekanaalgebied is ’industrieterrein van provinciaal belang’. We 

willen dat deze bescherming van de werkfunctie wordt uitgebreid naar andere grotere 

bedrijventerreinen in de provincie. 

Het georganiseerde bedrijfsleven bepleit niet alleen behoud van bestaande werklocaties. Als 

we kijken naar de komende twintig jaar zien we in Noord-Holland een giga-tekort ontstaan 

aan bedrijventerreinen dat oploopt tot meer dan 850 ha. Daar is in de ruimtelijke planning 

geen rekening mee gehouden en dan moet wel gebeuren. 

Wij leggen echter geen eenzijdige, primitieve ruimteclaim neer. Als ondernemersorganisaties 

hebben we een strategische visie opgesteld voor de toekomst van werklocaties. Daarin spelen 

verduurzaming, clustering van gelijksoortige bedrijven, goed beheer, veiligheid, 

landschappelijke inpassing en innovatie een wezenlijke rol. 

Als gezamenlijke Noord-Hollandse ondernemers gaan we dan ook graag aan de slag met het 

nieuwe provinciebestuur om in Noord-Holland voor ruimte voor werk te vinden.” 

 


